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传 Biography 

  

中国音乐家协会会员、香港作曲家与作词家协会会员的罗伟伦，毕业于中央音乐学院作曲系，师从苏夏教授和杜鸣心教授。先后担

任中央新闻纪录电影制片厂专职作曲家、香港演艺学院讲师、新加坡华乐团驻团作曲家。 

 

作品超过 200 部，从电影到华乐合奏，风格多样、涉猎范围甚广，曾多次获得香港作曲家与作词家协会、新加坡作曲家与作词家协

会以及新加坡华乐团颁发的作曲奖项。除了作曲与音乐教育之外，罗伟伦也热心参与各项音乐活动，担任香港、台湾的作曲比赛评

委、新加坡国家艺术理事会以及教育部举办的华乐比赛评委。 

 

2017 年荣获国家艺术理事会颁发新加坡文化界的最高荣誉-新加坡文化奖。 

 

 
Law Wai Lun is a member of the Chinese Musicians Association and the Composers and Authors Society of Hong Kong. He 
graduated from the Central Conservatory of Music, where he studied music composition under the tutelage of Professor 
Su Xia and Du Mingxin. He has also served as the Composer at the Central Newsreel and Documentary Film Studio in 
Beijing, lecturer at the Hong Kong Academy for Performing Arts and Composer-In-Residence at the Singapore Chinese 
Orchestra. 
 
Law has produced more than 200 works with diverse styles, ranging from Film to Chinese ensemble music. He has also 
won many composition awards from the Composers and Authors Society of Hong Kong, Composers & Authors Society of 
Singapore (COMPASS) and Singapore Chinese Orchestra. In addition to music composition and education, Law Wai Lun 
also participate actively in numerous music events and activities, where he served as a judge for composition competitions 
in Hong Kong and Taiwan, Singapore's National Arts Council, and Chinese music competitions organized by the Ministry 
of Education. 
 
In 2017, Law Wai Lun was conferred the Cultural Medallion, Singapore’s highest award in recognition of artistic excellence 
and distinction in arts and culture. 
 



乐曲介绍 Synopsis 

这是一首为新加坡青年华乐团首场音乐会而写的序曲,于 2004 年首演。乐曲以轻快的引子开始，在热烈的气氛中结束。其中包括四

个不同风格的音乐素材，来配合新加坡多元文化的特色，展示青年人的活力、热情与浪漫的情怀。同时，作为抛砖引玉，为接下来

的精彩节目掀开序幕。 

 

《青年序曲》简化版，在乐队编制、作品的曲长、个别段落的织体等方面做了调整与修改，希望适合更多不同规模的乐队演奏。 

 

 
This overture was composed for the inaugural concert of the Singapore Youth Chinese Orchestra and premiered in 2004. 
The piece begins with a lively introduction and concludes in a vibrant atmosphere. It incorporates four distinct musical 
themes, reflecting Singapore’s multicultural identity while showcasing the energy, passion, and romantic spirit of youth. 
It also serves as a prelude, setting the stage for the exciting performances to follow. 
 
The simplified version of Overture has been amended in terms of orchestration, duration, and texture in certain sections 
to accommodate ensembles of different sizes.  



 

 

编制 Instrumentation 

梆笛 Bangdi 

曲笛 Qudi 

高音笙 Gaoyin Sheng 

中音笙 Zhongyin Sheng 

高音唢呐 Gaoyin Suona 

中音唢呐 Zhongyin Suona 

 

扬琴 Yangqin 

柳琴 Liuqin 

琵琶 Pipa 

中阮 Zhongruan 

大阮 Daruan 

 

定音鼓 Timpani 

6 打击乐 6 Percussion 
I: 大钹 Cymbals 

II: 打堂鼓 Datanggu 

III: 三角铁 Triangle 

IV: 木鱼 Woodblocks 

V: 木琴 Xylophone 

VI: 铝板琴 Vibraphone 

 

高胡 Gaohu 

二胡 Erhu 

中胡 Zhonghu 

大提琴 Violoncello 

低音提琴 Contrabass 
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